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P R O T O K Ó Ł Nr XVII/12 
z obrad XVII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dnia 29 listopada 2012 r. 

 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2012 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obwodów głosowania. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 

pierwszych trzech kwartałów 2012 r. jako podstawy naliczenia podatku rolnego 
w 2013 r. na obszarze gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2013 – 2015. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla Gminy 
Stara Biała na lata 2012-2016 z perspektywą do roku 2019. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Ludwikowo (dz. nr 32/4, nr 32/7 i nr 36/8). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (dz. nr 58/4). 

16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.                
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XVII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 12.15. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2012 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obwodów głosowania. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 

trzech kwartałów 2012 r. jako podstawy naliczenia podatku rolnego w 2013 r. na 
obszarze gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2013 – 2015. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla Gminy 
Stara Biała na lata 2012-2016 z perspektywą do roku 2019. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo 
(dz. nr 32/4, nr 32/7 i nr 36/8). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (dz. nr 58/4). 

16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.                

 
Wobec braku wniosków do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący Rady przeszedł 
do kolejnego punktu posiedzenia. 

   
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XVI sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
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                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymał się od głosu” 1 radny 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XVI Sesji Rady Gminy przyjęto wymaganą 
większością głosów (14 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Realizujemy porozumienie z powiatem w sprawie wspólnego zakupu energii elektrycznej. 
Obecnie opracowany jest audyt parametrów zakupu energii elektrycznej a planowany termin 
rozpoczęcia dostawy przez nowego dostawcę to 1 kwietnia 2013 r. 

 Trwa montaż nowych lamp na oświetleniu ulicznym. Zgodnie z umową do końca br. powinny 
być zainstalowane wszystkie według wcześniejszych uzgodnień. 

 Podpisana została umowa na montaż 10 lamp przy drodze woj. nr 562 między Maszewem 
a Brwilnem. Koszt wykonania 43235,53 zł, termin 14 grudnia br., wykonawcą jest 
Przedsiębiorstwo  Produkcyjno  Handlowo Usługowe „Energo-Instal” z Kutna. 

  Realizowana jest budowa ulicy Cedrowej w Maszewie Dużym. Została zakończona budowa 
kanalizacji deszczowej . Ze względu na  dużą głębokość posadowienia deszczówki i bardzo 
trudne warunki uzgodniono, że budowa drogi zostanie zakończona w 2013 r. W okresie 
zimowym grunt  ulegnie dodatkowemu naturalnemu zagęszczeniu. 

 Nasz wniosek do ”Narodowego program przebudowy dróg lokalnych - Etap II 
Bezpieczeństwo - Dostępność – Rozwój” uzyskał bardzo dobrą ocenę  merytoryczną (28,2 
na 42 możliwe do uzyskania punkty) i jest na 16 miejscu  wstępnej listy rankingowej  
z bardzo dużym prawdopodobieństwem uzyskania dotacji w wys. 3mln zł. Czy ostatecznie 
otrzymamy dotację dowiemy się dopiero po zakończeniu naboru uzupełniającego, który 
będzie trwać do 19 grudnia.  Po zmianie programu dotacja wynosi 50% kosztów 
kwalifikowanych i nie więcej niż 3 mln zł.  

 Odbyły się  spotkania z zainteresowanymi właścicielami gruntów oraz z inwestorami 
i projektantami w sprawie budowy linii przesyłowej 400 kV na terenie Nowego Trzepowa  
i Bronowa-Zalesia oraz nitki gazowej wysokiego ciśnienia o średnicy 700 mm. 

 Negocjujemy dopłatę dla KM Płock sp.z o.o. na funkcjonowanie komunikacji publicznej na 
terenie gminy. Propozycja KM Płock to 3,56 zł (w 2012 r. była to kwota 3,24 zł) brutto za 
1 wozokilometr co w skali całego roku daje kwotę 1.740.454,10 zł.  

 Uzyskaliśmy dotację z WFOŚiGW na utylizację azbestu w wysokości 34464,53 zł. Dotacja 
pokryje w 100% poniesione wydatki w 2012 r. Podpisanie umowy dniu 5 grudnia. 

  Odbyłem spotkanie z dyrektorem MZDW w Warszawie w sprawie modernizacji drogi 
wojewódzkiej nr 559 w Maszewie Dużym. Wystąpiliśmy również do  Departamentu 
Nieruchomości i Infrastruktury, Wydział Inżynierii Ruchu z prośbą o zajęcie stanowiska 
w sprawie montażu sygnalizacji świetlnej przy ulicy szkolnej w Maszewie Dużym oraz 
lampy pulsującej na skrzyżowaniu w Mańkowie w ciągu drogi wojewódzkiej nr 559. 

 Uczestniczymy również w pracach mających na celu przygotowanie wniosku do  
Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego na lata 2009-2014 
w ramach projektu „Budowanie kompetencji do współpracy międzysamorządowej  
i międzysektorowej jako narzędzi rozwoju lokalnego i regionalnego” . Jest to projekt 
skierowany do miast. Zostaliśmy zaproszeni do partnerstwa przez miasto Gąbin ,gdzie 
projekt dotyczy turystyki i rekreacji.  Natomiast drugi wniosek ma być składany przez 
Związek Gmin a dotyczy przygotowania terenów pod działalność gospodarczą. Wnioski 
dotyczą jedynie opracowania dokumentacji budowlanej. Każde partnerstwo może otrzymać 
dotacje w wys. 550 tys.€. 

 W dniu dzisiejszym została podpisana umowa na dostawę sprzętu elektronicznego do 
szkoły podstawowej im. Jana Pawła II w ramach programu „ Cyfrowa szkoła”. Dostawcą 
jest Xeroserwis Ireneusz Golatowski z Płocka. Wartość zamówienia 223646,94 zł, termin 
realizacji 21 dni od podpisania umowy. Dotacja z ministerstwa edukacji to kwota 139760,00 
zł. 



4/11 
 

 Zakończone zostały roboty przy rozbudowie sieci  wod-kan. Wykonawcą robót jest Zakład 
Usług Technicznych Budownictwa, Osiecki Andrzej z Sierpca. Wartość zamówienia to 
kwota 923 097,19 zł brutto. 

 Podpisana została  umowa z Zarządem Powiatu Płockiego w sprawie wspólnej realizacji 
modernizacji  drogi powiatowej Stara Biała – Kamionki oraz przebudowy skrzyżowania 
i budowy chodnika do PWSZ w Nowym Trzepowie,  w której każda strona będzie 
partycypowała w 50% kosztów. Pierwsza z nich jest planowana na 2014 rok, natomiast 
budowa w Nowym Trzepowie w 2013 r. 

 16 listopada w szkole Maszewie Dużym odbyła się uroczystość związana z obchodami 20-
lecia powstania szkoły podstawowej . 

 24 listopada w Wyszynie odbyło się uroczyste otwarcie i poświęcenie budynku zespołu 
szkolno-przedszkolnego. 
 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Radny Włodzimierz Kajkowski: 

 Zapytał, czy do końca br. zostaną zamontowane lampy przy ul. Włoczewskiej w Starych 
Proboszczewicach. 

Radny Piotr Rutkowski: 
 Zapytał, na jakim etapie jest inwestycja dotycząca budowy lamp, której zakończenie ma 

nastąpić na koniec br. Inwestycja ta przewiduje budowę jednej lampy w Nowym Trzepowie, 
która do tej pory nie została zamontowana. 

Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Zapytał, czy do końca roku będą zamontowane lampy przy drodze gminnej 

w Kobiernikach, zaplanowane do wykonania podczas budowy tej drogi. 
Odpowiedzi Wójta na sprawy dotyczące lamp ulicznych zgłoszone przez radnych: 
Włodzimierza Kajkowskiego, Piotra Rutkowskiego i Stanisława Wiśniewskiego: 

 Umowa z wykonawcą przewiduje montaż lamp ulicznych do końca br. Zostało już 
zamontowane kilkadziesiąt lamp. Wykonawca zapewnia, że wywiąże się z umowy 
w ustalonym czasie. W przeciwnym razie będziemy korzystać z zapisów w umowie 
dotyczących niewywiązania się z podjętych zobowiązań przez spółkę.  
 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji, 
które  odbyło się w okresie między sesjami, podczas którego omówione zostały następujące 
sprawy: 
1. Ocena funkcjonowania obiektów sportowych. 
2. Informacja na temat przygotowania do zimowego utrzymania dróg gminnych i osiedlowych. 
3. Komunalizacja i regulacja stanów prawnych nieruchomości gminnych. 
4. Gospodarowanie mieniem gminnym. 
W sprawach różnych komisje omówiły projekty uchwał: w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2012 roku jako podstawy naliczenia podatku 
rolnego w 2013 r. na obszarze gminy Stara Biała i uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 
2013 rok.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonego sprawozdania. 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionego sprawozdania przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 



5/11 
 

 Podziękował Radzie Gminy, Wójtowi i wszystkim osobom, które się przyczyniły do 
rozbudowy i modernizacji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Wyszynie, która w przyszłym 
roku będzie obchodziła jubileusz 65-lecia istnienia. Stwierdził, że szkoła ta jest bardzo dobrą 
promocją gminy i powinna przyciągnąć wielu uczniów. 

 Poinformował o petycji w sprawie zapłodnienia in vitro zawierającej apel do polskich 
parlamentarzystów i pracowników służby zdrowia o uchwalenie całkowitego zakazu tego 
zabiegu i zastąpieniu ją inną, bardziej etyczną i tańszą metodą. 

 Zobowiązał się do interwencji w MZDW w sprawie wyrównania poboczy drogi wojewódzkiej 
Nr 540 zniszczonej przez samochody przewożące buraki. 

Przewodniczący Rady zachęcił radnych i sołtysów do częstszego udziału w uroczystościach, 
które mają miejsce na terenie gminy, bo przecież dotyczą one bardzo ważnych spraw 
dotyczących naszej społeczności lokalnej. 
Radny Władysław Mikołajczyk wyjaśnił, dlaczego wstrzymał się od głosu w sprawie przyjęcia 
protokółu z obrad poprzedniej sesji. Zauważył, że protokół jest coraz bardziej zawężany, np. 
ostatni nie zawiera dwóch jego wypowiedzi, czyli nie odzwierciedla rzeczywistego przebiegu 
obrad, co – jego zdaniem – jest niezgodnie z § 34 ust. 1 pkt 4 Statutu Gminy Stara Biała. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że protokół z sesji nie jest stenogramem i nie musi zawierać 
każdej wypowiedzi, ale ma na celu streszczenie przebiegu sesji. W tej chwili, dzięki sołtysowi 
Leszkowi Majczynie, nagranie z każdej sesji jest zamieszczane w Internecie i każdy może je 
odsłuchać. Stwierdził, że protokół z XVI Sesji Rady Gminy w sposób właściwy odzwierciedla 
przebieg obrad, zawiera wszystkie niezbędne elementy, dlatego jest sporządzony w odpowiedni 
sposób. Zauważył, że Statut Gminy daje radnym możliwość wniesienia poprawek 
i uzupełnień do protokółu do rozpoczęcia sesji, na której nastąpi jego przyjęcie. Odnosi 
wrażenie, że Pan radny chce swoimi wystąpieniami pochwalić się przed swoimi wyborcami. 
 Radny Włodzimierz Kajkowski: 

 Stwierdził, że zgadza się zarówno z Panem Przewodniczącym jak i z radnym Władysławem 
Mikołajczykiem. W przeszłości nie wszystkie jego wypowiedzi były odnotowywane, ale teraz 
jest lepiej. 

 Zapytał, czy zostanie reaktywowany komitet budowy gazociągu, czy też muszą być 
wcześniej poczynione jakieś uzgodnienia. 

Radny Sławomir Dąbrowski: 
 Poprosił o interwencję i zobowiązanie właścicieli niezagospodarowanych i zarośniętych 

działek na tzw. osiedlu kwiatowym w Nowych Proboszczewicach do ich uporządkowania. 
 Zapytał, czy NZOZ „Biała” udało się zatrudnić dodatkowego  lekarza. 

Radny Piotr Rutkowski: 
 Poprosił o interwencję w KM Płock w sprawie przywrócenia kursu autobusu linii Nr 1 

w godz. 12.30 – 13.00, z którego będą korzystały matki jeżdżące po dzieci do przedszkola 
i nie mające innego połączenia autobusowego z Płockiem w tym czasie. 

 Poprosił o interwencję w sprawie zgłoszonej przez mieszkańca i dotyczącej częstego 
spożywania alkoholu przez grupę osób w pobliżu szkoły w Starych Proboszczewicach. 

 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na pytanie radnego Włodzimierza Kajkowskiego: 

 Nie ma potrzeby reaktywowania komitetu budowy gazociągu średniego ciśnienia do Nowych 
i Starych Proboszczewic. Wystarczy, że właściciele nieruchomości złożą wniosek o wydanie 
warunków do budowy gazociągu i podpiszą umowę. Urząd Gminy jest w kontakcie z osobą 
zajmującą się tą sprawą z ramienia Zakładu Gazowniczego i wkrótce powinniśmy otrzymać 
oficjalne stanowisko w tej sprawie. Najprawdopodobniej będzie to propozycja budowy 
gazociągu średniego ciśnienia od stacji redukcyjnej w Srebrnej bez budowy stacji 
redukcyjnej gazu w Nowych Proboszczewicach. To, czy gazociąg będzie budowany zależy 
od liczby odbiorców gazu. Zadeklarował, że Urząd Gminy może pomóc w opracowaniu 
dokumentacji technicznej. 

Na sprawy poruszone przez radnego Sławomira Dąbrowskiego: 
 Za stan działek odpowiadają właściciele nieruchomości. Urząd Gminy może wysłać pismo 

przypominające o obowiązku uporządkowania działki lub uporządkować ją na koszt gminy 
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i obciążyć kosztami jej właściciela, ale jest to procedura skomplikowana i długotrwała. Na 
razie można  wysłać pismo, o ile się uda dotrzeć do właściciela nieruchomości 

 Obecnie NZOZ „Biała” zatrudnia doraźnie dodatkowego lekarza. Na zatrudnienie na stałe 
niestety nikt się na razie nie zgodził.  

Na sprawy poruszone przez radnego Piotra Rutkowskiego: 
 W sprawie dodatkowego kursu autobusu: poprosił o pismo z podpisami osób 

zainteresowanych, ponieważ sprawa wiąże się z transportem publicznym i powinna 
dotyczyć większej liczby osób. 

 Odnośnie picia alkoholu w pobliżu szkoły: takie przypadki mieszkańcy muszą zgłaszać  na 
Policję. Następnie Wójt przedstawił pokrótce propozycję złożoną przez Izbę Wytrzeźwień w 
Płocku, dotyczącą opłat za usługi świadczone na rzecz nietrzeźwych mieszkańców gminy, 
oznaczającą znaczne zwiększenie wydatków z tego tytułu. 

Przewodniczący Rady przeprosił radnego Władysława Mikołajczyka, jeśli poczuł on się 
urażony jego wypowiedzią, jeszcze raz zauważył, że zdaniem pozostałych radnych protokół 
został sporządzony prawidłowo i zaznaczył, że radni do rozpoczęcia sesji mogą zgłaszać uwagi 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2012 – 2020. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił Skarbnika Gminy 
o przedstawienie założeń projektu uchwały, a następnie radnych o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Salę obrad opuścił radny Marek Moderacki. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 129/XVII/12 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 
Biała na lata 2012 – 2020 (uchwała w załączeniu do protokółu). 

Ad. 8. 
Na salę obrad powrócił radny Marek Moderacki. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na rok 2012. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 130/XVII/12 zmieniającą Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2012 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
O godz. 10.30  Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 10.50 wznowiono obrady. 
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Podczas przerwy salę obrad opuścił radny powiatu płockiego Marek Moderacki. 
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie obwodów głosowania. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Salę obrad opuścił radny Jarosław Szteindór 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 131/XVII/12 w sprawie obwodów głosowania (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2012 r. jako podstawy naliczenia podatku 
rolnego w 2013 r. na obszarze gminy Stara Biała 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, omówili go na posiedzeniach komisji 
Rady Gminy i poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 132/XVII/12 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 
pierwszych trzech kwartałów 2012 r. jako podstawy naliczenia podatku rolnego w 2013 r. 
na obszarze gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2013 – 2015. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił Kierownik GOPS Małgorzatę 
Wiśniewską-Klimczewską o wyjaśnienie założeń projektu uchwały, a następnie radnych o 
zabieranie głosu w tej sprawie. 
Na salę obrad powrócił radny Jarosław Szteindór. 
Po wyjaśnieniach Pani Kierownik i braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 133/XVII/12 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2013 – 2015 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych, aby zgłaszali mu swoje wyjście z sali obrad. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
współpracy gminy Stara Biała z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 134/XVII/12 w sprawie uchwalenia Programu współpracy gminy Stara Biała 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013 (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
ochrony środowiska dla Gminy Stara Biała na lata 2012-2016 z perspektywą do roku 2019. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, wyjaśnił powód przekazania projektu 
Programu na płycie CD i poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 135/XVII/12 w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla Gminy 
Stara Biała na lata 2012-2016 z perspektywą do roku 2019 (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Ludwikowo (dz. nr 32/4, 32/7 i 36/8). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 136/XVII/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo 
(dz. nr 32/4, 32/7 i 36/8) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Srebrna (dz. nr 58/4). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 137/XVII/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (dz. nr 58/4) 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 16. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 

 Poinformował, że zbiera podpisy pod petycją w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy 
funduszu sołeckiego i zachęcił do podpisywania się pod nią.  

 Zaproponował przekazywanie radnym materiałów na sesje Rady Gminy (szczególnie tych 
o dużej objętości) pocztą elektroniczną z linkiem do dokumentu. Zadeklarował, że 
nieodpłatnie pomoże sołtysom stworzyć stronę internetową każdego sołectwa. 

Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
 Poinformował, że mieszkańcy sołectwa proszą o zmianę kursu autobusu linii nr 16 z godziny 

22.00 na 21.00 lub w zbliżonym czasie. Kurs o godzinie 22.00 z punktu widzenia potrzeb 
mieszkańców, a więc też i z punktu widzenia ekonomicznego nie jest potrzebny i należy go 
zlikwidować. Prośbę poparła sołtys Kamionek Jadwiga Kalińska. 

 W imieniu zainteresowanych mieszkańców poprosił o wyjaśnienie sprawy regulacji pasów 
drogowych  w ul. Mickiewicza i ul.  Włoczewskiej.  

Sołtys Maszewa Stanisław Więckowski: 
 Zauważył, że sołtysi powinni mieć prawo głosu również w punkcie „Interpelacje i zapytania 

radnych oraz udzielenie odpowiedzi”, a Przewodniczący Wrześniewski im ten głos zabrał 
i nie mogą oni przekazywać spraw również radnym powiatu płockiego, którzy zwykle 
opuszczają obrady po przerwie. 

 Odniósł się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego zachęcającego radnych i sołtysów do 
udziału w uroczystościach i imprezach organizowanych na terenie gminy. Stwierdził, że 
sołtysi nie uczestniczą w nich, ponieważ nie mają informacji o takich wydarzeniach.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie odbierał nikomu głosu i udzielał go również sołtysom 
właśnie w punkcie „Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi”. Natomiast po 
zwróceniu uwagi przez radnego Władysława Mikołajczyka, że nie prowadzi obrad zgodnie 
z przyjętym porządkiem wyjaśnił, że obecnie w tym punkcie obrad nie udziela im głosu, 
ponieważ punkt ten nie przewiduje zabierania głosu przez sołtysów. 
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Radny Władysław Mikołajczyk wyjaśnił, że nie miał zamiaru odebrania głosu sołtysom. 
Uważa, że powinni oni mieć prawo do wypowiedzi w trakcie dyskusji nad projektami uchwał. 
 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Ulaszewa Leszka Majczynę: 

 Nie wszyscy radni udostępnili swoje adresy e-mailowe, więc nie ma możliwości przesyłania 
wszystkim tą drogą materiałów. Statut gminy przewiduje obowiązek przygotowywanie 
materiałów w wersji papierowej, a drogą elektroniczną mogą być one wysłane jedynie za 
zgodą  radnego. 

Pan Wójt zachęcił radnych i sołtysów do częstszego zaglądania na stronę internetową gminy, 
gdzie są zamieszczane informacje o wszystkich zaplanowanych uroczystościach i imprezach. 
Na prośbę sołtysa Starych Proboszczewic Jana Sieradzkiego: 

 Jeśli sołtysi uważają, że kurs o godz. 22.00 jest niepotrzebny, prośba o zmianę kursu 
autobusu linii nr 16 zostanie przekazana do KM Płock. 

 Sprawdzi, jak przedstawia się sprawa uporządkowania pasów drogowych na ul. 
Mickiewicza. Jeśli chodzi o ul. Włoczewską, to gmina nie zajmowała prywatnych gruntów 
pod jej budowę, która była realizowana w czasach, kiedy istniało województwo płockie i już 
wówczas droga była okopana rowami. Natomiast stan prawny odcinka drogi Stare 
Proboszczewice - Trzebuń zostanie sprawdzony. 

Radny Włodzimierz Kajkowski nawiązując do prośby sołtysa Jana Sieradzkiego zwrócił się do 
Wójta o wyjaśnienie sprawy gruntów zajętych pod budowę ul. Mickiewicza, tym bardziej że  
obiecywał mieszkańcom załatwienie tej sprawy. 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki poprosił w imieniu mieszkańców o to, aby 
NZOZ „Biała” wywieszał w Ośrodku Zdrowia w Nowych Proboszczewicach informację o dniach 
i godzinach przyjęć lekarza w każdym tygodniu. Jej brak stanowi duże utrudnienie dla 
mieszkańców, szczególnie dla osób starszych. 
Radny Stanisław Wiśniewski przekazał podziękowania od rodziców uczniów i od gości 
obecnych na uroczystości oficjalnego otwarcia zmodernizowanego budynku Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Wyszynie skierowane do radnych i Wójta,  za trafną i mądrą decyzję, dzięki 
której stworzono nowoczesną i dobrze wyposażoną szkołę. O jej obecnym poziomie świadczy 
przechodzenie do niej uczniów ze szkół prywatnych oraz przedszkolaków w trakcie  roku 
szkolnego. 
Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski: 

 Poprosił o odtworzenie zaoranej drogi gminnej we Włoczewie. 
 Zapytał Panią kierownik GOPS, dlaczego lekarz żąda od dzieci rolników dowodu 

ubezpieczenia. 
 Poprosił o zakup kuchni i naprawę szyby w oknie w budynku świetlicy wiejskiej. 

 
Przewodniczący Rady odczytał pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Płocku, symbol 
1419/AP/077-915/12/BM z dnia 30 października 2012 r. zawierające informację z analizy 
danych zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych i pracowników samorządowych 
Gminy Stara Biała złożone na dzień 31.12.2011 rok, które wpłynęło do Urzędu Gminy 
2 listopada br. 
 
Radni uzgodnili terminy posiedzeń komisji w grudniu br.: Komisja Rewizyjna odbędzie 
posiedzenie 4 grudnia, Komisja Polityki Społecznej 10 grudnia i Komisja Budżetowa 11 grudnia, 
a także termin XVIII Sesji – na dzień 20 grudnia br. 
 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Włoczewa Romualda Żółtowskiego: 

 Odnośnie drogi gminnej we Włoczewie: droga ta faktycznie nie istnieje fizycznie od co 
najmniej 30 lat, choć istnieje na mapach geodezyjnych. Na jej miejscu są pola uprawne, 
zaorane przez rolnika. Jej odtworzenie nie wydaje się uzasadnione, ponieważ nie usprawni 
to komunikacji, a właściciele 3 gospodarstw położonych w pobliżu mają możliwość 
korzystania z innej drogi. 
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 Odnośnie kuchni i naprawy szyby w świetlicy wiejskiej sprawy te zostaną załatwiona  przez 
GOKiS do końca b.r. 

 Odnośnie ubezpieczenia dzieci rolników wyjaśnień udzieliła kierownik GOPS-u Małgorzata 
Wiśniewska-Klimczewska. Poinformowała, że dziecko do 18. roku życia jest ubezpieczone 
zdrowotnie przy swoich rodzicach lub opiekunach bez dodatkowej opłaty. Jeśli rodzic lub 
opiekun nie jest ubezpieczony wtedy musi ponosić koszty leczenia. Kierownik GOPS-u 
decyzją, w imieniu Wójta, ma możliwość objęcia ubezpieczeniem osobę nieubezpieczoną 
na okres 90 dni, pod warunkiem że spełnia ona  kryteria wynikające 
z ustawy o pomocy społecznej. Jeżeli decyzja  jest odmowna, wówczas szpital obciąży 
pacjenta kosztami leczenia. 

 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 17. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XVII Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
 
 
                                                                                     /-/ Jan Wrześniewski 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 
 


